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Editorial
Benvolgut/da veí/veïna

Comencem un nou curs que posa fi als primers 100 dies de mandat i que 

a la vegada obre una nova etapa en el camí que, com a ciutat, vam em-

prendre el 2019. No han estat temps fàcils, però el que és innegable és 

que amb l’ajuda de totes i tots avui tenim una ciutat amb menys taxa d’atur, menys 

crispació i un rumb clar. Una ciutat més maca, amb més oportunitats, de la que sen-

tir-se orgullosos i orgulloses.

A més són molts els projectes en marxa els que aviat aniran donant els seus fruits. 

Alguns exemples són, les obres per al futur pàrquing per als clients del Mercat Mu-

nicipal de Les Fontetes, les obres de La Torre Vermella que acollirà la futura Oficina 

d’Atenció Ciutadana, la preparació del solar per a la construcció de la futura Aula 

Polivalent-Auditori a la zona del Riu Sec, les reurbanitzacions del sector de Santa 

Teresa, dels carrers Sol i Torras i Bages,  o l’adequació de l’entorn de la masia Ca 

n’Altimira, un equipament municipal que permetrà a la ciutadania gaudir del pri-

vilegi de viure a la Ciutat del Coneixement, amb visites als centres de recerca, així 

com amb experiències de ciència ciutadana que donin resposta als problemes quo-

tidians a través de conferències, tallers i activitats. De la mateixa manera, estem 

preparant un nou paquet d’inversions a fi de poder desenvolupar-les en els pròxims 

quatre anys.

I és que també són molts els reptes els que tenim al davant. Però són més els re-

cursos i millors els fonaments dels quals disposem per fer-los front. Sense anar més 

lluny, el passat mes de juliol vaig assumir la Vicepresidència de Mobilitat, Trans-

port i Sostenibilitat de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Una responsabilitat que 

mai havia tingut la nostra comarca. De fet, tinc el convenciment que es tracta d’un 

reconeixement a la feina ben feta per part de la ciutat durant els darrers anys, així 

com una oportunitat perquè l’AMB segueixi avançant en mobilitat, sense deixar 

ningú enrere. 

Tampoc podem passar per alt, que la ciutat acaba de rebre una gran notícia com 

ha estat la decisió per part de l’editorial líder mundial Penguin Random House 

d’instal·lar-se a un lloc tan emblemàtic per a la història de Cerdanyola com és l’an-

tiga Aiscondel. Una aposta que ajuda a seguir consolidant el nostre municipi com a 

la Ciutat del Coneixement.

En definitiva, rere uns dies de descans, venim amb energies renovades i amb la 

certesa que només treballant per atreure més i millors oportunitats, farem de Cer-

danyola cada dia una ciutat més pròspera. 

Seguim!

Estimado/a vecino/vecina

Empezamos un nuevo curso que pone fin a los primeros 100 días de man-

dato y que a su vez abre una nueva etapa en el camino que, como ciudad, 

emprendimos en el 2019. No han sido tiempos fáciles, pero lo que es in-

negable es que con la ayuda de todas y todos hoy tenemos una ciudad con menor 

tasa de paro, menos crispación y un rumbo claro. Una ciudad más bonita, con más 

oportunidades, de la que sentirse orgullosos y orgullosas.

Además, son muchos los proyectos en marcha los que pronto irán dando sus 

frutos. Algunos ejemplos son, las obras para el futuro parking para los clientes del 

Mercado Municipal de Les Fontetes, las obras de La Torre Vermella  que acogerá la 

futura Oficina de Atención Ciudadana, la preparación del solar para la construc-

ción de la futura Aula Polivalente- Auditorio en la zona del Riu Sec, las reurbaniza-

ciones del sector de Santa Teresa, de las calles Sol i Torras i Bages, o la adecuación 

del entorno de la masía Ca   n’Altimira, un equipamiento municipal que permitirá a 

la ciudadanía disfrutar del privilegio de vivir en la Ciudad del Conocimiento, con 

visitas a los centros de investigación, así como con experiencias de ciencia ciudada-

na que den respuesta a los problemas cotidianos a través de conferencias, talleres 

y actividades. De la misma forma, estamos preparando un nuevo paquete de inver-

siones con el fin de poder desarrollarlas en los próximos cuatro años.

Y es que también son muchos los retos los que tenemos por delante. Pero son más 

los recursos y mejores los fundamentos de llos que disponemos para hacerles fren-

te. Sin ir más lejos, el pasado mes de julio asumí la Vicepresidencia de Movilidad, 

Transporte y Sostenibilidad de la Área Metropolitana de Barcelona. Una respon-

sabilidad que jamás había tenido nuestra comarca. De hecho, tengo el convenci-

miento de que se trata de un reconocimiento al trabajo bien hecho por parte de la 

ciudad durante los últimos años, así como una oportunidad para que la AMB siga 

avanzando en movilidad, sin dejar a nadie atrás.

Tampoco podemos pasar por alto, que la ciudad acaba de recibir una gran noticia 

como ha sido la decisión por parte de la editorial líder mundial Penguin Random 

House de instalarse en un lugar tan emblemático para la historia de Cerdanyola 

como es la antigua Aiscondel. Una apuesta que ayuda a seguir consolidando nues-

tro municipio como la Ciudad del Conocimiento.

En definitiva, tras unos días de descanso, venimos con energías renovadas y con 

la certeza de que sólo trabajando para atraer más y mejores oportunidades, hare-

mos de Cerdanyola cada día una ciudad más próspera.

¡Seguimos!

Carlos Cordón Núñez
Alcalde de Cerdanyola del Vallès
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Carlos Cordón inicia el seu segon mandat 
com alcalde de Cerdanyola
El Ple Municipal està constituït per set grups polítics: Partit dels Socialistes, Esquerra Republicana, 
Partit Popular, Guanyem Cerdanyola, En Comú Podem, Junts per Cerdanyola i Vox

El socialista Carlos Cordón 
ha tornat a ser investit 
alcalde i aquesta vegada 

per majoria absoluta. El ple per 
al mandat 2023-2027 ha quedat 
format per 25 regidors i regido-
res que representen a 7 forces 
polítiques: PSC (14 regidors/es), 
ERC (4 regidors/es), PP (2 regi-
dors/es), Guanyem Cerdanyola 
(2 regidors/es), ECP (1 regidor), 

JxC (1 regidor) i VOX (1 regidor).
Carlos Cordón ha assumit l’al-

caldia emocionat  destacant que 
“tornar a ser alcalde de la ciutat 
que m’ha vist néixer i créixer és 
un orgull” i ha donat la seva pa-
raula que “no tindrem més ob-
jectiu que millorar Cerdanyola 
i la vida de la seva gent”. Per a 
l’alcalde “ara més que mai és el 
temps de les persones que bus-
quen sumar esforços, dels que 
prefereixen dialogar, escoltar, 

respectar...” i recorda que “Cer-
danyola és una ciutat privilegi-
ada, paradigma de la innovació 
i el progrés, ciutat disposada a 
ser una eina eficaç de transfe-
rència del coneixement i capaç 
de respondre i resoldre els pro-
blemes de la seva gent i conti-
nuarem potenciant qualsevol 
nova oportunitat que beneficiï 
a la gent de Cerdanyola”.

PSC
El portaveu del Partit Socialista, 

David González,  defineix l’alcal-
de com “una persona enamorada 
de Cerdanyola, que ho ha donat 
tot per la seva governabilitat i el 
compliment d’un objectiu sem-
pre present: aconseguir un mu-
nicipi que acompanyi a tothom 
per viure i conviure amb felici-
tat”.  David González anuncia el 
compromís del nou govern per 
continuar treballant per millorar 

Carlos Cordón en el 
moment de ser investit 
alcalde de Cerdanyola

Cerdanyola en tots els àmbits “i 
ho farem amb la immensa majo-
ria dels grups municipals repre-
sentats al ple”.

ERC
 El líder d’ERC, Albert Turon, 

mostra la seva voluntat d’allar-

Cordón “seguirem potenciant 
qualsevol nova oportunitat 
que beneficiï a Cerdanyola

Regidors/es
del Ple
PSC
Carlos Cordón
Pepi Rivera
Javier Sánchez
Pilar Adell
David González
Sonia Rodríguez
Óscar Pons
Eulàlia Mimó
Jaume Folch
Andrea Borrego
Santiago Moro
Conchi Martínez
Antonio Otero
Cristina Padilla

ERC
Albert Turon
Isabel Cruz
Íñigo García de Enterría
Gemma Estopà

PP
Ana Isabel Plans
Álvaro Hernández

Guanyem Cerdanyola
Ivan González
Cristina M. Gallardo

En Comú Podem
Pedro Arco

Junts per Cerdanyola
Joan Sánchez

VOX
Óscar Conde
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Retribucions dels regidors/es

Àmbit de Ciutat Sostenible
Javier Sánchez

3r Tinent d’alcalde

Carlos Cordón Núñez
Alcalde de Cerdanyola del Vallès

Àmbit de Ciutat del Coneixement
David González

2n Tinent d’alcalde

Àmbit de Societat 
Sonia Rodríguez

4a Tinent d’alcalde

David González 
• Comunicació
• EMD Bellaterra

Santiago Moro
• Participació i 

Transparència
• Oficina d’Atenció 

Ciutadana
• Tecnologies i Sistemes 

d’Informació

Conchi Martínez
• Innovació
• Agenda Urbana i Agenda 

2030

Pepi Rivera
• Gent Gran

Eulàlia Mimó
• Planificació Urbanística
• Activitats i llicències
• Obres públiques

Óscar Pons
• Espai Públic i 

Serveis Urbans
• Salut Pública

Pepi Rivera
• Recursos Humans
• Patrimoni i equipaments 

municipals

Javier Sánchez
• Serveis Econòmics
• Contractació i compres
• Secretaria General
• Intervenció 
• Tresoreria

Sonia Rodríguez
• Serveis Jurídics

David González
• Cultura

Sonia Rodríguez
• Acció Social
• Habitatge
• Promoció de la Salut

Óscar Pons
• Esports

Andrea Borrego
• Igualtat i Feminisme
• Infància i Joventut

Antonio Otero
• Cooperació i Solidaritat

Antonio Otero
• Medi Ambient i Transició 

Energètica
• Benestar Animal

Cristina Padilla
• Promoció Econòmica
• Comerç i Mercats
• Empresa i Polígons 

Industrials
• Ocupació i Formació

Àmbit de Recursos
Pepi Rivera

1a Tinent d’alcalde

Andrea Borrego
• Barris i Centres Cívics

Pilar Adell
• Educació
• Memòria Democràtica
• Museus i Arxiu històric

Jaume Folch
• Seguretat Ciutadana i 

Protecció Civil
• Convivència i Civisme

Conchi Martínez
• Mobilitat

Pepi Rivera
• Població i Eleccions

Estructura organitzativa de
l’Ajuntament 2023-27

gar la mà per “canviar a millor 
una ciutat que veiem estanca”. 
Retreu al govern socialista no 
haver avançat durant el mandat 
anterior en matèria de residus, 
eficiència energètica, energies 
renovables, mobilitat, habitatge, 
neteja, manteniment carrers... 

PP
La portaveu del PP, Anabel 

Plans, avança que “farem opo-
sició constructiva i estricta. Es-
tarem atents i a sobre de l’equip 
de govern perquè amb la majoria 
absoluta no us podeu permetre 
(PSC) cap errada”. 

  Guanyem
El representant de Guanyem 

Cerdanyola, Ivan González, de-
fensa que “treballarem per acon-
seguir que la classe treballadora 
que ha confiat en vostè (alcalde) 
ens vegi a nosaltres la pròxima 
vegada com l’instrument més útil 
per millorar les seves vides”.

 ECP
Pedro Arco, portaveu d’ECP, 

convida al nou govern “a treba-
llar per posar en marxa l’Ajunta-
ment i endreçar-lo” afegint que 
“ens trobaran per treballar per 
posar en encetar polítiques de 
participació, transparència, sos-
tenibilitat, descentralitzar ser-
veis públics...”

JxC
Per al líder de Junts, Joan 

Sánchez, “s’obre una nova etapa 
i estem convençuts que serà di-
ferent”. Sánchez Braut ha convi-
dat al nou govern “a fer un esforç 
amb transferència i transparèn-
cia”.  

VOX
El portaveu de VOX, Óscar Con-

de, afirma sentir-se en deute amb 
la ciutadania i destaca que “tinc la 
ferma determinació de ser un ins-
trument al servei de Cerdanyola 
per potenciar allò que està bé i 
canviar o suprimir allò que només 
aporta despesa innecessària”.

ESTRUCTURA POLÍTICA
https://www.cerdanyola.cat/ajuntament

El govern estarà estructurat en quatre grans Àmbits: 
Coneixement, Societat, Ciutat Sostenible i Recursos

L’alcalde, Carlos Cordón, assumeix 
de forma directa les Relacions Insti-
tucionals i la Promoció de la Ciutat. 

La resta de l’estructura política es divideix 
en quatre àmbits: Coneixement, Societat, 
Ciutat Sostenible i Recursos i cadascun 
d’ells el lidera un tinent d’alcalde. Pepi Ri-
vera és la primera tinenta d’alcalde i està al 
capdavant de l’Àmbit de Recursos, David 

Cartipàs del govern de Cerdanyola 2023-2027

González ocupa la segona Tinença d’Al-
caldia i l’àmbit de Ciutat del Coneixement, 
Javier Sánchez com a tercer tinent d’alcal-
de assumeix l’àmbit de Ciutat Sostenible i 
Sònia Rodríguez ocupa la quarta Tinença 
d’Alcaldia i lidera l’àmbit de Societat.

ESTRUCTURA ORGANITZATIVA

Les retribucions per dedi-
cació exclusiva són: 

- Alcalde 64.908,90€
- Regidors/es delegats 

53.979,10€ 
- Regidors/es delegats/

es amb nomenament 
de Tinent/a d’Alcalde 
54.979,10 € 

Les retribucions per dedi-
cacions parcials Regidors/
res delegats/es són:

- 10 hores setmanals: 

13.395,15€
- 15 h/setmanals 

21.592,73€
- 20 h/setmanals 

28.790,30€
- 30 h/setmanals 

43.185,45€ 

Les retribucions per assis-
tències són:

- Ple 431,21€
- Junta Portaveus  

357,97€
- Comissions Informati-

ves permanents 387,97€
Junta de Govern Local 

178,99€

Les retribucions als grups 
polítics municipals són:

- Component fix 511,25€ 
bruts mensuals

- Component variable 
121,67€ 

(Els sous i dietes són en 
brut)
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Carlos Cordón, alcalde 
de Cerdanyola, forma 
parte del nuevo gobi-

erno de la AMB ocupando la 
vicepresidencia de Movilidad, 
Transporte y Sostenibilidad. 
Cordón se ha convertido así en 
el primer alcalde de Cerdanyola 
y del Vallès Occidental en ocu-
par una vicepresidencia en el 
gobierno metropolitano. Para 
Cordón se trata “de un recono-
cimiento al trabajo bien hecho 
por parte del Vallès Occidental 
durante los últimos años”. El 
alcalde de Cerdanyola también 
adelanta que se trata “de una 
oportunidad para que el con-
junto de la AMB siga avanzando 
en movilidad, sin dejar a nadie 
atrás”.

Acuerdo de gobierno
Los grupos metropolitanos 

PSC-CP, Junts per Catalunya, 
En Comú Podem-Confluen-
cia y ERC-AM han llegado a un 
acuerdo para el Gobierno de la 
AMB en el mandato 2023-2027. 

Es la primera vez que 
un alcalde del Vallès 
Occidental ocupa una 
vicepresidencia en 
la AMB

Jaume Collboni, alcalde de Bar-
celona,   fue escogido presidente 
de la AMB por el Consejo Me-
tropolitano del Área Metropo-
litana de Barcelona,   a propuesta 
del Consejo de Alcaldes, consti-
tuido por los 36 jefes de gobier-
no de los consistorios de la me-
trópolis de Barcelona.

En la actualidad, la AMB cuenta 
con siete vicepresidencias, apar-
te de la vicepresidencia ejecutiva, 

Carlos Cordón, nuevo vicepresidente de la AMB
El alcalde de Cerdanyola ocupará la vicepresidencia de Movilidad, Transporte y 
Sostenibilidad de la administración pública metropolitna

con competencias en medio am-
biente, movilidad y transporte, 
planificación estratégica, urba-
nismo, desarrollo social y econó-
mico, e internacional y coopera-
ción.

El nuevo gobierno ha estable-
cido como prioridades para el 
mandato la vivienda asequible, 
la movilidad sostenible y de ba-
jas emisiones y el aumento del 
empleo.

Josep M. Riba assumeix la presidència de Bellaterra

Josep Maria Riba, candidat 
a la presidència per Bella-
terra Endavant (BE!), va 

ser investit president de l’Enti-
tat Municipal Descentralitzada-
en una sessió constitutiva que va 
comptar amb la participació de 
l’alcalde de Cerdanyola, Carlos 
Cordón.

Durant la sessió de constitució 
també van prendre possessió com 
a vocals veïnals Norman Portell, 
Chus Cornellana, Jordi Macaru-
lla, Gemma Moliner i Lorena de la 
Peña per Bellaterra Endavant (5); 
Carles Treginer i Guillem Nadal 

Riba es va imposar a les 
eleccions del 28 de maig 
amb 817 vots

EMD BELLATERRA
https://www.emdbellaterra.cat/

per Gent per Bellaterra (2); i Lau-
ra Batalla per Esquerra Republi-
cana de Catalunya (1).

El nou president de l’EMD Bella-
terra va avançar que el seu objec-

Josep Maria Riba 
en el moment de 
rebre el bastó de 
comandament de 
l’EMD Bellaterra

tiu és “trencar amb l’estacament 
crònic en infraestructes, cohesió 
social, relleu generacional i el 
distanciament amb Cerdanyola”. 
Per al nou president “és impres-
cindible fer bé les competències 
actuals per demanar de noves”.

L’alcalde de Cerdanyola, Car-
los Cordón, va felicitar a la nova 
representació veïnal i al seu 
president i els va brindar l’aju-
da de l’Ajuntament per treballar 
plegats. Cordón va destacar que 
“volem arribar a acords i que els 
lligams entre Cerdanyola i Be-
llaterra siguin cada vegada més 
curts”.
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El curs escolar va començar el 
dimecres 6 de setembre per a 
l’alumnat d’Infantil i Primà-

ria i ESO, mentre que el de Batxille-
rat i Formació Professional ho va fer 
el dimarts 12. En total, 8.342 infants 
d’entre 0 i 16 anys estudiaran als cen-
tres educatius de Cerdanyola durant 
el curs 2023-2024. 

A diferència del curs passat, aquest 
ha començat amb l’horari habitual 

i en educació infantil i primària les 
tardes són lectives des del primer dia. 

Obres als centres durant l’estiu
Aquest estiu s’han dut a terme dife-

rents obres de millora de les escoles 
de Cerdanyola. S’ha pintat el CEE 
Jeroni Moragas, s’han instal·lat equi-
paments als patis de les escoles Be-
llaterra, Carles Buïgas, La Sínia, Sant 
Martí i Serraparera, s’ha arranjat la 
font del pati de l’Escola Bellaterra i 
s’ha refet la reixa de tancament del 
porxo posterior de l’Escola Serrapa-
rera. 

A més, l’Ajuntament ha comprat 772 

El nou curs escolar comença a Cerdanyola 
amb 8.342 alumnes de 0 a 16 anys
Durant l’estiu, l’Ajuntament ha dut a terme obres de millores a diferents centres educatius, entre 
aquestes destaca el muntatge de 16 conjunts d’umbracles a sis escoles 

ventiladors per als centres educatius 
de la ciutat. A les escoles bressol mu-
nicipals i a l’Escola Municipal La Sí-
nia s’han instal·lat 162 ventiladors de 
paret. Els 610 restants, tots ells ven-
tiladors de peu, s’han distribuït per 
les escoles Bellaterra, Carles Buïgas, 
Collserola, Les Fontetes, La Sínia, Sal-
tells, Sant Martí, Serraparera, Turó de 
Guiera, Xarau, l’EMM Aulos, El CEE 
Jeroni de Moragas i el CFA L’Alzina.

També s’està procedint a la instal-
lació d’umbracles (zones d’ombra) a 
diferents centres educatius amb man-
cances d’ombra: Saltells (4), Xarau 
(4), Collserola (3), Carles Buïgas (2), 
La Sínia (1) i Serraparera (2). Estaran 
muntats fins a l’octubre i es tornaran 
a instal·lar a l’abril:

El Departament d’Educació tam-
bé ha reformat parcialment la tanca 
perimetral de l’Institut Jaume Mimó, 
i els paviments interiors de l’aulari 
d’infantil de l’Escola Bellaterra. Està 
en marxa, també, la reparació de les 
esquerdes de la pista i arranjament de 
la cornisa a l’Escola Turó de Guiera.

Ajuts econòmics 
a l’escolarització

L ’Ajuntament té previst des-
tinar 663.000 € als ajuts 
directes a l’escolarització 

per a aquest curs 2023-2024, un 
4% més que el 2022-2023. 

Aquests diners es detinaran a les 
beques escolars que es donen per 
a conceptes com menjador esco-
lar, llibres i material escolar, llars 
d’infants i equips informàtics per-
sonals, llicències digitals, platafor-
mes on-line i/o programari.

Tot i que el període de sol·licituds 
per aquest curs  ja va finalitzar, la 
informació sobre aquests ajuts es 
pot trobar a Beques Escolars 2023.

Tarifació social
Les escoles bressol municipals 

(Cordelles, Turonet i Montflorit) 
i l’Escola Municipal de Música Au-
los, s’inclouen en la tarifació social, 
que pot suposar una reducció del 
preu de fins a un 80%, depenent de 
la situació econòmica de la família. 
La informació sobre la tarifació so-
cial la podeu trobar a https://www.
cerdanyola.cat/seu-electronica/
tramits/tarifacio-social.

L’inici escolar va transcorrer sense cap incident a Cerdanyola Zona d’ombra a l’Escola Xarau

L’inici de curs s’ha mantingut 
avançat però enguany les 
tardes han estat lectives 
des del primer dia



OPINIÓ

NÚMERO 348 / OPINIÓ 8 

CERDANYOLA POSA’T EN MARXA

COMENCEM UN NOU CURS!

DE LES ESPURNES DE LES LLUITES
QUOTIDIANES A LA FLAMA DE LA

VICTÒRIA CONCRETA

Setembre sempre és sinònim de retrobament. Significa 
recuperar l’activitat de tots els sectors de la ciutat i re-
prendre el contacte amb tota la ciutadania.  

Comença un nou curs polític, el primer del mandat, amb 
la voluntat de continuar desenvolupant les polítiques que 
van néixer a l’anterior i engegant totes les tasques pen-
dents que ens queden com a municipi.  

També comença un nou curs escolar on més de 8.000 
alumnes, entre infants i adolescents, tornen a les aules. 
I ho fan amb novetats per infantil i primària, inaugurant 
16 zones d’ombres i un total de 772 ventiladors distribuïts 
per tots els centres educatius públics.  

Finalment, comença un nou curs replet d’esdeveniments 
culturals, d’oci i gastronòmics. Cal recordar que el 22, 23 
i 24 de setembre torna el FIT Festival, replet d’activitats 
dirigides pel públic infantil i juvenil. Tanmateix, el darrer 
cap de setmana de setembre, celebrem una nova edició de 
la mostra del tast de cuina, a la vegada que donem el tret 
de sortida al gran Festival Internacional de Blues.  

I això només és el principi. Afortunadament, tenim una 
Cerdanyola amb molt a oferir i a gaudir. Vivim-la! 

Ja estem al setembre, el nou mandat municipal  ha començat, però Cerdanyola no es posa en marxa. 

En els dos plenaris que portem fets el nou equip de govern ja ha donat senyals de com anirà  aquesta nova 

legislatura: s’han aprovat temes sense cap mena de negociació prèvia amb la resta de forces polítiques.   

S´ha pres la decisió de destinar el sobrant de diners del pressuposts anteriors a l’augment de despesa cor-

rent (sous, subvencions..etc ). Des d’En Comú Podem demanem que aquest diners es destinin a finançar 

les moltes carències que té la ciutat: habitatge públic,  residències per gent gran públiques, centres de dia, 

fer front a les conseqüències del canvi climàtic , preservació del parc de  Collserola, etc. Pensem que aquest 

equip de govern està desaprofitant les oportunitats pressupostàries per posar Cerdanyola  en marxa.  

El Partit Socialista, en l’aprovació del reglament de la zona taronja, ha demostrat que aposta pel vehicle 

privat com a forma de desplaçament prioritari per la ciutat. Nosaltres apostem  per ampliar les zones 

de vianants i la pacificació dels carrers amb major circulació, amb una transport públic assequible que 

apropi a les veïnes i als veïns als serveis i comerços de la ciutat.  Tanmateix, davant les onades de calor, 

refusa convertir les escoles bressols municipals en refugis climàtics.  

Pel que fa del canvi de gestió de les escoles bressols, el nou equip de govern endarrereix un any aquest 

compromís amb la ciutadania, donant una explicació que no convenç ningú. El greu problema de l’habi-

tatge no s’enfronta amb la valentia necessària. Nosaltres  volem més escoles bressols municipals adap-

tades a la realitat climàtica actual i volem una normativa municipal per posar en marxa les mesures cor-

rectores del preu dels lloguers, definint ja Cerdanyola com a Ciutat tensionada. No ens podem permetre 

perdre més oportunitats per transformar la ciutat. 

Nosaltres continuarem treballant perquè Cerdanyola es posi en marxa, perquè la seva gent s’ho me-

reix!!! 

 

                                                                                                                     Pedro Arco

Durant el final del curs passat les famílies, organitzades a la Plataforma d’AMPAS 

de Cerdanyola, van denunciar reiteradament que les aules de les escoles de la nostra 

ciutat havien arribat a temperatures insuportables. Vam veure com es manifestaven i 

com reclamaven a l’Ajuntament que complís els compromisos que havia adquirit: ten-

dals als patis i ventiladors a les aules com a mesures mínimes de climatització.

Com acostuma a passar en aquests casos, la determinació i el compromís de la gent 

es va trobar amb la manca d’eficiència, agilitat i comunicació per part del govern, però, 

finalment, el primer va poder més que el segon i aquest nou curs escolar podrà comen-

çar amb dos ventiladors per aula,  una petita victòria que és combustible per a conti-

nuar reclamant drets col·lectius i que ens aporta dues grans lliçons: Només lluitant es 

pot guanyar, i només amb organització col·lectiva es pot lluitar.

Cerdanyola sempre ha estat una ciutat amb un teixit associatiu ric i dinàmic, però 

ja fa massa anys que les mateixes entitats alerten de la dificultat per a trobar l’impres-

cindible relleu generacional i de la creixent desconnexió amb unes institucions cada 

cop més habituades a entendre el suport al teixit associatiu com a simple entrega de 

subvencions.

Per això, celebrem el naixement del Casal Popular la Flama, un espai comunitari 

que neix  per  plantar cara a la dinàmica alienadora i individualista que ens inocula 

el capitalisme.

Un espai des del qual  recordar que les grans transformacions s’inicien sempre amb 

petites victòries, encara que semblin tan bàsiques i quotidianes com obligar  un go-

vern a posar ventiladors a les aules de les escoles. 

ESPAI DELS 
GRUPS 

MUNICIPALS

Cada grup municipal amb repre-
sentació al ple disposa d’un espai 
en aquesta secció d’opinió. El tema 
és lliure.

Als grups se’ls hi faciliten els caràcters 
dels que disposen per escriure. Si es 
supera el nombe de caràcters es re-
dueix el cos de lletra fins encabir el 
text a l’espai establert.



OPINIÓ

NÚMERO 348 / OPINIÓ 9 

CERDANYOLA NECESSITA 
CANVIS DE FONS

AFLEBIR L’OPOSICIÓ
POR UNA SANIDAD DE CALIDAD

PARA CERDANYOLA

La ciutat exigeix canvis de profunditat, tant en la manera 
d’entendre la ciutat com en la millora dels serveis públics i 
de qualitat que es mereixen les persones. És absolutament 
necessari i urgent posar en pràctica propostes noves com, 
per exemple, canviar el sistema de neteja de carrers i reco-
llida d’escombraries, millorant radicalment la supervisió 
i aplicant un control estricte de conductes incíviques. Cal 
fer habitatge públic de lloguer i gestionar-lo des d’una em-
presa municipal eficient. Cal garantir alternatives de mo-
bilitat sostenible, un nou servei de transport urbà i busos a 
demanda als barris perifèrics. Cal impulsar el comerç local 
i l’economia de proximitat amb un eix comercial atractiu 
potenciant al mateix temps les activitats socials i culturals 
que l’omplin de vida.

L’actual majoria absoluta socialista no ha de perpetuar 
el que tenim ara, que s’ha demostrat ineficient, com tam-
poc maquillar Cerdanyola amb festes i asfaltant carrers 
a pedaços. Des d’ERC continuarem fiscalitzant l’acció de 
govern i fent propostes per trobar consensos perquè gua-
nyi la ciutat, però la pilota és a la teulada de l’alcalde. D’ell 
depèn si la juga i com la juga.

Cerdanyola dispone de 14 millones de euros en caja (se-
gún la Interventora del Ayuntamiento). Desde el Grupo 
Municipal Popular llevamos meses reclamando que se 
pongan las pilas y se pongan a trabajar. Es urgente inver-
tir en limpieza, mejora de la vía pública y seguridad. De 
cada 10 proyectos, solo se llevan a cabo 1.8. Es decir, 8.2 
proyectos se quedan en el aire. 

Carlos fue nombrado vicepresidente de movilidad, 
transporte y sostenibilidad de la AMB, si esa que nos ha 
metido a todos los ciudadanos de Cerdanyola el Tributo 
Metropolitano. Pero vayamos a lo importante, Cerda-
nyola cada vez está más sucia, la delincuencia se ha in-
crementado en el último trimestre un 6.4% (en Sant Cu-
gat ha descendido un 0.2% y en Barbera han aumentado 
un 2.75%), Cerdanyola está muy mal gestionada, vere-
mos que tal nos va.

Cerdanyola tiene mucho potencial, solo necesita unos 
gestores que estén a la altura.

És un clàssic que, després de les municipals, molta gent 
protesti perquè els governs el primer que fan és apujar-se 
els sous.

 A Junts no ens sembla malament que s’actualitzin sous. A 
Cerdanyola, l’alcalde passa a cobrar 64.908,90€ bruts anu-
als. I els regidors amb dedicació exclusiva, 53.979,10€. I els 
tinents d’alcaldia, 54.979,10€. Escandalós? Dependrà de la 
feina que facin.

 El que sí que ens sembla malament és que, alhora, un go-
vern amb majoria absoluta decideixi retallar la despesa de-
dicada a l’oposició. L’argument? Que si el passat mandat hi 
havia tres Comissions Informatives per preparar el Ple, ara 
n’hi haurà dues, perquè algunes anaven fluixes de contingut 
i es poden agrupar. Com si no fos responsabilitat del Govern 
omplir-les de contingut.

 No hem entès el per què, fins que no hem sabut que de vuit 
dedicacions exclusives del Govern del passat mandat -amb 
9 regidors- ara es passarà a dotze. De 9 a 12. Feu comptes. 
En part, ja sabem com es financen: afeblint l’oposició. I no 
patiu, que no retallaran els sous dels regidors que no apor-
tin continguts.

                                                      Joan Sánchez Braut

¿Nuestros servicios sanitarios son suficientes? ¿Tenemos los médicos necesarios? ¿Cuándo nos 

pondremos en serio con el Hospital Ernest Lluch? Cuando iniciamos este camino hace dos años y 

que ha culminado en la entrada de Vox en el Ayuntamiento de Cerdanyola, una de nuestras preo-

cupaciones ha sido constatar la carencia de nuestros servicios sanitarios, con un CAP como el de 

Fontetes cerrado desde antes de la pandemia y un hospital que desde el 2006, en el que se puso la 

primera piedra, está en vía muerta. 

En Cataluña la ratio de médicos es de 7,5 por cada 10.000 habitantes, muy por debajo de la media 

europea, la española y, sobre todo, la recomendada por la Sociedad Española de Medicina Famili-

ar y Comunitaria. Esto lo sufren nuestros vecinos, ya que a cada médico le corresponde un cupo 

de 13.970 pacientes, situándonos por debajo de la media catalana, que ya de por sí es un desastre. 

Es una intolerable irresponsabilidad que una parte importante de las instalaciones sanitarias de 

Cerdanyola no esté operativa y que nuestros vecinos se tengan que desplazar a otros barrios para 

poder acudir a un centro de atención primaria. 

Puesto que se trata de una competencia que depende especialmente de la Generalitat, nuestro 

grupo parlamentario llevó está preocupación al Parlament mediante una propuesta que lamen-

tablemente fue rechazada por todos los partidos de manera sectaria por tratarse de una iniciativa 

de VOX.

A pesar de ello, desde VOX vamos a seguir exigiendo una sanidad de calidad como nuestros ve-

cinos merecen, y la construcción inmediata del Hospital Ernest Lluch, tendiendo la mano al resto 

de partidos para trabajar juntos por el bien común.

 ¡FACTA NON VERBA! ¡HECHOS NO PALABRAS!

                                         Óscar Conde

CERDANYOLA SIN RUMBO
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En marcha la reurbanización de la calle Sol

La remodelación corresponde a la II Fase de Reurbanización del 
barrio Les Fontetes

Las obras 
corresponden a la 
primera fase de la 
reurbanización de la 
calle Sol

L as obras de reurbaniza-
ción de la calle Sol afec-
tan a los tramos entre las 

calles Clota y París y las calles 
Planeta y Londres. Los trabajos, 
que emprezaron a principios de 
junio y tendrán una duración 
aproximada de cinco meses, su-
pondrán la reconstrucción de 
las redes de saneamiento mu-
nicipal, electricidad y telefonía. 
Las obras también contemplan 
una nueva pavimentación, así 
como la reposición del arbolado 
para ajustar la calle a la norma-
tiva de accesibilidad, con espe-
cies y sistemas de plantación 
adecuados para evitar que las 
raíces afecten a los pavimen-
tos. Respecto al mobiliario, el 
proyecto prevé su renovación.

Afectaciones 
Mientras duren las obras, 

se prohibe el estacionamien-
to de vehículos en la calzada. 

Además, durante los trabajos de 
ejecución del colector, los ve-
hículos no podrán circular por 
los tramos afectados y para los 
vecinos y vecinas se habilitarán 
accesos a las entradas y salidas 
de vados siempre que sea posi-
ble.

Por otra parte, los peatones 

pueden seguir circulando por 
ambas aceras y se garantiza el 
acceso de las personas y mer-
cancías a todas las propiedades 
afectadas.

Cuando finalice esta prime-
ra fase de obras se procederá a 
continuar la reurbanización de 
la calle en su resto de tramos.

Finalizadas las obras de la plaza 
Dr Moragas y ronda Guinardó

El objetivo de la obra ha sido la 
pacificación de la ronda Gui-
nardó, que se ha planteado 

como una calle de prioridad peatonal 

La plaza Dr Moragas es la primera de la ciudad en disponer de juegos de realidad aumentada

con sección única, eliminando el máxi-
mo de barreras arquitectónicas y faci-
litando los recorridos accesibles a las 
viviendas y a los locales comerciales. 

La reurbanización también ha llega-
do a la plaza Doctor Moragas, donde 
se ha habilitado una plataforma cen-
tral, dejando el resto del pavimen-
to uniforme en todo el ámbito de la 
obra.

Juegos
En la plaza también se ha incorpo-

rado una zona de juegos infantiles y 
una zona de juegos basada en reali-
dad aumentada mediante losas mo-
dulares. La propuesta consiste en 
circuitos dibujados en el suelo con 
códigos QR para que los niños/as y 
sus familias los escaneen y puedan 
jugar en los diferentes juegos guiados 
que propone la instalación.

También se han instalado un con-
junto de aparatos de ejercicio para 
propiciar el uso del centro de la plaza 
por parte de un colectivo de edad más 
avanzada, favoreciendo así unos usos 
diversos que propician la cohesión 
social en todo el espacio público que 
se reforma.

Mientras duren las obras, los vehículos no pueden estacionar en la calle y la circulación se va 
adaptando a la evolución de los trabajos
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La seva finalitat és esdevenir l’espai de referència per a empreses i persones emprenedores de 
Cerdanyola en la seva relació amb l’administració i un pol d’atracció per l’activitat empresarial

Els principals objectius 
que persegueix l’Ajunta-
ment en la creació i im-

puls de l’OPE es fonamenten en 
oferir a les empreses i persones 
emprenedores una atenció que 
centralitzi la informació i els 
serveis oferts a través de canals 
presencials, telefònics o telemà-
tics que li permeti actuar com 
interlocutor únic, millorant així 
la qualitat de servei, la coordi-
nació internament i la relació de 
proximitat. Així doncs, la finali-
tat és apropar i potenciar els ser-
veis municipals, promocionant, 
incentivant i facilitant l’activitat 
empresarial al municipi. Uns 
objectius que es fonamenten en 
els principis de simplificació de 
tràmits i procediments, transpa-
rència i reducció de terminis.

L'OPE és un espai de referèn-
cia per a totes aquelles persones 
emprenedores, professionals i 
empresàries que necessiten fer 
consultes, rebre assessorament 
o serveis específics i fer tràmits 

relacionats amb la seva actual o 
futura empresa.

La programació de cites de la 
web de l’OPE preveu la possi-
bilitat d’assignar cites d’1 hora 
d'atenció per a cada persona. 

L’horari de prestació del servei 
es distribueix en dos blocs:

- De setembre a juny: dilluns a 
divendres de 8:30 a 14:30 h. / di-

L’Oficina de Promoció Empresarial, un servei  
d’atenció a persones emprenedores i empreses

marts i dijous també de 15 a 18 h
- Dies amb horari especial: ( ju-

liol, agost, Setmana Santa, Nadal 
i laborables entre dos festius). 
De dilluns a divendres de 8:30 a 
14:00 h

L'OPE es troba a les 
dependències del 
Servei d'Urbanisme, al 
c. Lluís Companys 1

El Servei de Promoció Econòmica estrena web

La pàgina web ofereix qua-
tre opcions per trobar fà-
cilment el servei que es 

necessita: 'Soc empresari/ària', 
'Busco feina', 'Soc emprene-
dor/a' i 'Vull formar-me'. La na-
vegació de la web permet trobar 
ràpidament respostes a qualse-
vol consulta.

També ofereix la possibilitat 
de subscriure's a un butlletí per 
rebre informació rellevant so-
bre ocupació, treball, innovació, 

'Cerdanyola Activa' està 
dissenyada per satisfer 
les necessitats de les 
persones usuàries i de les 
empreses

formació, empresa i comerç. A 
més, es destaquen quatre serveis 
estrella: Punt PAE, Oficina de 
Promoció Empresarial (OPE), 
Oferta de cursos, Treball, Talent 
i Tecnologia.

Dins el web Cerdanyola Activa 
s'ha creat un espai dedicat exclu-
sivament a la formació, on es po-
den trobar, entre d’altres, detalls 
sobre els cursos disponibles. 

Una altra novetat important és 
l'espai 'Busco feina', on es pot 
accedir directament a totes les 
ofertes de treball i recursos per 
millorar el perfil professional. 
L'apartat 'Actualitat' ofereix no-
tícies sobre el mercat de treball, 
l'ecosistema emprenedor, la in-
novació empresarial i l'activitat 
del Servei de Promoció Econò-
mica de l'Ajuntament.

El servei 
d'emprenedoria dona 
suport a les persones 
amb idees de negoci

WEB OPE
https://www.cerdanyola.cat/ope

WEB CERDANYOLA ACTIVA
https://www.cerdanyolactiva.cat/
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El Parc de l’Alba acollirà un Green Data Center     
Campus que generarà 300 llocs de treball
AQ Compute, gestora de centres de dades filial del grup alemany Aquila Capital, invertirà 300 milions 
d’euros en construir un gran centre de dades amb una capacitat elèctrica de 50 megavats (MW) 

C erdanyola ocuparà un 
lloc destacat al mapa 
europeu de centres de 

dades amb la construcció d’un 
d’ells als terrenys fins ara ocu-
pats per l’empresa Ceràmiques 
Catalònia, al Parc de l’Alba, al 
costat del Sincrotó Alba i la 
Universitat Autònoma de Bar-
celona.

El projecte està liderat pel 
fons alemany Aquila Capital, 
mitjançant la unitat de negoci 
AQ Computer i amb l’assessora-
ment de CBRE, amb una inver-
sió prevista de 300 milions d’eu-
ros. El complex d’Aquila Capital 
a Cerdanyola, que ocuparà una 
superfície de 7.000 metres qua-
drats, preveu generar 300 llocs 
de treball directes i 1.500 d’in-
directes. S’estima que al voltant 
de la infraestructura es creï un 
ecosistema vinculat a la innova-
ció, la tecnologia i les start ups 
quan entri en funcionament, fet 
que està previst per a finals del 
2024.

L’alcalde Carlos Cordón des-
taca la importància de la gene-

ració de llocs de treball i de la 
infraestructura per a la ciutat 
i afegeix que “suposa una gran 
oportunitat per a la ciutadania 
de Cerdanyola i entorns amb la 
construcció també de l’àrea de-
dicada a la innovació, un centre 
de formació i un espai dedicat 
a les start-ups”. Cordón també 
celebra que “paral·lelament, 
l’objecte de la instal·lació re-
força l’estratègia de ciutat que 
des del govern municipal volem 
consolidar”.

Cerdanyola opta a formar part de la Xarxa Mundial 
de Ciutats de l’Aprenentatge de la UNESCO

Imatge virtual 
del Green Data 
Center Campus de 
Cerdanyola

Cerdanyola del Vallès ha pre-
sentat candidatura oficial per 
adherir-se a la Xarxa Mundi-

al de Ciutats de l’Aprenentatge de la 
UNESCO. La sol·licitud d’adhesió s’ha 
fet arribar a la Comissió Nacional Es-
panyola de Cooperació amb la UNES-
CO per, posteriorment, elevar-se a 
l’Equip de Coordinació de la Xarxa 
Mundial de Ciutats de l’Aprenentatge 
de la UNESCO.

La UNESCO defineix una ciutat de 
l’aprenentatge com una ciutat que 

“mobilitza tots els recursos a tots els 
sectors per a la promoció d’un apre-
nentatge inclusiu des de l’educació 
bàsica a la superior al llarg de tota la 
vida”. 

En aquest sentit, molts projectes i 
iniciatives encetades per diferents 
serveis municipals de l’Ajuntament, 
com per exemple la marca de ciu-
tat ‘Cerdanyola, Ciutat del Coneixe-
ment’, el programa ‘Cerdanyola Edu-
ca’, el programa ‘Talent Factory’, la 
creació de l’Oficina Jove, els festivals 

internacionals de Teatre Infantil, el 
projecte ‘Artíva’t’, la formació de l’Es-
cola Municipal de Música o l’Escola 
d’Adults, entre molts d’altres, millo-
ren l’accés permanent a l’aprenen-
tatge al llarg de tota la vida, garantint 
una major qualitat de vida de tots els 
ciutadans i ciutadanes de Cerdanyola.

Actualment, la xaxa està formada  
per 292 ciutats de 76 països de tot el 
món.

La decisió de la UNESCO es donarà a 
conèixer al mes d’octubre.

Infraestructura verda
El futur data center de Cerda-

nyola serà una infraestructura 
verda alimentada amb energia 
100% renovable procedent de 
plantes que administra Aqui-
la. L’estratègia d’AQ Compute 
es basa en el subministrament 
d’energia amb energia 100% re-
novable, el disseny sostenible i 
eficient energèticament i la re-
cuperació i reciclatge d’energia, 
que anomenem ‘La Línia Ver-
da’.

Actualment, la xarxa mundial està composta per 292 ciutats de 76 països de tot el món. La decisió de 
la UNESCO es donarà a conèixer al mes d’octubre.
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Nuevo espacio de 
calistenia en Xarau

El espacio de calistenia 
instalado en el parque 
Xarau cuenta con un 

conjunto estructural forma-
do por diferentes aparatos: 
anillas con cadenas galvani-
zadas, 2 escaleras de braquia-
ción, 1 espaldera, 2 mesas de 
abdominales inclinadas, 1 
paralela triple adosada, y un 

total de 8 barras de domina-
das en el conjunto. También 
cuenta con paralelas bajas, 
plataformas de saltos, fre-
estyle, escalera horizontal 
(zona inclusiva), barras a 3 
alturas (zona inclusiva).
Este parque de calistenia ha 
sido el resultado de un proce-
so participativo.

Se cubren las dos pista exteriores de 
la Zona Deportiva Municipal Fontetes
A parte de la cubierta, las pistas disponen de un nuevo pavimento e iluminación

Las dos pistas polideporti-
vas de la Zona Deportiva 
Municipal Fontetes se han 

cubierto con una tejado de chapa 
prefabricada que incluye partes 
translúcidas para permitir la en-
trada de luz. La estructura se ha 
realizado en dos partes que se 
sostienen en pilares en la zona 
perimetral y vigas de hormigón 
armado prefabricado.
La actuación también ha in-
cluido un nuevo alumbrado con 
diferentes regulaciones que 
permiten disponer del nivel de 
iluminación adecuado para las 
diferentes prácticas deportivas. 
Además, también se ha realizado 
una nueva red de recogida y sa-
neamiento de las aguas pluviales 
y de las aguas de desagüe de las 
cubiertas y de la zona adyacente 
a las pistas mediante canalones 

y bajantes conectados a una red 
enterrada.

El pavimento
El pavimento dañado por las 
mismas obras se ha sustituido 
por uno nuevo adecuado para la 
práctica deportiva y que consiste 
en una base de hormigón armado 

y pintado a base de resinas de co-
lor. Además, alrededor de las pis-
tas se ha raspado para conseguir 
una superficie antideslizante.
El proyecto para cubrir las dos 
pistas de la ZEM Fontetes estaba 
incluido en el plan de inversiones 
del presupuesto municipal 2022 y 
ha ascendido a 709.931,53 euros.

Las pistas son 
utilizadas por 
diferentes clubs 
deportivos de la 
ciudad

Mejoras en la pista de 
baloncesto de Cordelles

La pista de baloncesto 
del parque Cordelles 
presenta una imagen 

renovada gracias a las actu-
aciones que se han llevado a 
cabo.
Se ha sustituido el suelo de 
hormigón por uno compues-
to por varias capas de resinas 
antideslizantes. También se 

ha pintado este pavimento y 
se han marcado las líneas de 
juego.
Por otra parte, se han susti-
tuido las canastas por unas 
reglamentarias y basculantes 
con un tablero de metracrila-
to. Estas han sido reaprovec-
hadas del pabellón del PEM 
Guiera.




